
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2011. augusztus hó 11. napján meg-
tartott rendkívüli üléséről.

Jelen vannak: Radó Tibor polgármester
Anderkó Attila képviselő
Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő
Csábi Jánosné képviselő
Dénes László képviselő
Harcsás Ferenc képviselő
Léka János képviselő

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter körjegyző, Tószegi Gyula Kisebbségi Önkor-
mányzati képviselő, elnökhelyettes.

Radó Tibor polgármester – Köszöntök mindenkit a 2011. augusztus hó 11-én, csütörtökön délután 16
órakor megtartott rendkívüli testületi ülésen. Megállapítom, hogy a képviselőtestület teljes létszámmal
jelen van és határozatképes. Jegyzőkönyv hitelesítőnek felkérem Csábi Jánosnét és Léka Jánost, ha
elfogadjátok.

Léka János képviselő – Igen.

Csábi Jánosné képviselő – Mindig én vagyok, legyen valaki más.

Radó Tibor polgármester - Más esetleg, Feri elvállalod?

Harcsás Ferenc képviselő - Igen el.

Radó Tibor polgármester - Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon, köszönöm szépen egyhangú.

A képviselőtestület 7 igen határozattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése

163/2011.(VIII.11.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek Har-
csás Ferenc és Léka János képviselőket jelölte ki.

Radó Tibor polgármester - Egyetlen egy napirendi pontunk van, mely képviselői indítvány alapján lett
elindítva, ez pedig egy tájékoztatás kérése a KEOP-6.2.0A09-2010-0165 kódszámú „Hivatásforgalmú
kerékpáros közlekedés infrastrukturális feltételeinek javítása Pitvaros Községben” című pályázatról.
Aki elfogadja, ezt a napirendi pontot kérem, szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú.

A képviselőtestület 7 igen határozattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Napirendi pont elfogadása

164/2011.(VIII.11.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbiak
szerint fogadta el:

1. Tájékoztatás kérése a KEOP6.2.0A09-2010-0165 kódszámú „Hivatásforgalmú ke-
rékpáros közlekedés infrastrukturális feltételeinek javítása Pitvaros Községben”
című pályázatról.
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1. napirendi pont: Tájékoztató a „Hivatásforgalmú kerékpáros közlekedés infrastrukturális feltételei-
nek javítása Pitvaros Községben” című pályázatról

Radó Tibor polgármester- Meg szeretném kérni a képviselőket, akik a beadványt adták, hogy tájékoz-
tassanak, mert nem tudom mi is volt a probléma.

Csábi Jánosné képviselő - Elolvastam ezt a tájékoztatót, ezzel nincs is semmi gond, én úgy látom,
hogy a paraméterkönyv szempontjainak ez megfelel. Te a megvalósíthatósági tanulmányt írtad alá,
igaz?

Radó Tibor polgármester - Igen.

Csábi Jánosné képviselő - Ez egy EU-s pályázat. Amikor belelapoztam a tájékoztatóba láttam, hogy
mi készül el az iskolánál. 4 pontból áll: kerékpártároló, az öltöző, a kerékpárok beszerzése és maga a
menedzsment munka. A megvalósíthatósági tanulmányba a következő szerepel: van a tereprendezés
áprilisban, utána a kerékpártároló tartószerkezetéhez szükséges alapok elkészítése valamint a kerék-
pártároló padozatának térburkolása. Meg van adva, hogy a költsége bruttó 750.000 Ft. A következő
munka, melynek során a kerékpártároló tartószerkezete és tetőszerkezetének a lécezése készül el. Ez
1.125.000 Ft. Majd jön a cserépfedés, ami natúr, hornyolt cseréppel történik. Ezt követi a csapadékvíz
elvezető csatorna építése, a gombamentesítő lefestés. Ez van a pályázatban, de ami az én problé-
mám, hogy a pályázatban ennek a megvalósítását írtad alá. Ezzel szemben elkészült a betonalap, a
vasszerkezet és a hullámpala tető. A másik az öltöző, ami kapcsolódik a kerékpártárolóhoz, melynek
alapterülete 25m2 a tervezett öltöző területén jelenleg egy régi, használaton kívüli raktár áll. A megva-
lósítás bruttó 800.000Ft, ami nem haladhatja meg a bruttó 1.000.000Ft-ot. A tereprendezése után a
meglévő épület bővítményének alapozásához szükséges betonozás történik, tehát a meglévő épület
bővítményét vállaltuk. Szeretném kérni, hogy az ÁNTSZ-től legalább egy állásfoglalást kérjünk, hogy
tanterem közvetlenül nyílhat-e udvarra. Mert a két tanterem ki lett vágva, helyette egy  ajtó lett betéve,
és a folyósónál gipszkartonnal lekerített rész nem tudom, van-e 25m2. A probléma, hogy a megvalósí-
tás teljes mértékben eltér a pályázatban leírtakról és ezt ki fogják így fizetni? A kerékpárok beszerzé-
sével nincs semmi probléma. Az öltözőnél van egy előzetes igényfelmérés, nem tudom kinek volt ez
igénye, de biztos volt valakinek, ha már le van írva. A kerékpárkölcsönzéssel kapcsolatban le van írva,
hogy a kölcsönzés a diákok szociális helyzetétől és tanulmányi eredményétől függ, ezt ki határozta
meg? A tanulmányi eredményeket ki fogja követni, ugyanis havonta fog cserélődni a kerékpárok
igénylése ezek szerint. Ha van 25 jelentkező, akkor valakinek ellenőrizni és nyilván kell tartani a ta-
nulmányi eredményeit. De lehet, hogy egy hónap alatt látványos javulás nem biztos, hogy elérhető a
diákok szempontjából. Továbbá az iskola dolgozói is igénybe vehetik a kerékpárokat, náluk az iskolá-
nál letöltött szolgálati év fog szempont lenni. Ez mit jelent? A kommunikációs résznél személyekről
szeretnék kérdezni, ki a rendezvényszervező, az alvállalkozó, velük, hogy áll a tárgyalás. Szeretném
kérdezni, hogy a változás-bejelentés megtörtént-e? Ki adta be és kinek? Félelmem, hogy a megvaló-
sulás egészen más, mint a pályázatban leírtak és ezeknél az EU-s pályázatoknál elég szigorúan ve-
szik a megvalósulást. Kérdezősködtem olyan helyeken, ahol ilyen kerékpártárolót építettek és egybe-
hangzó véleményük volt, hogy nem lehetett eltérni a leírtaktól.  A problémám, hogy ezt a
10.000.000Ft-ot kifizetik, vagy a falunak kell kifizetnie?

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Kérdésem, hogy a pályázat egy nyitott tárolóról szól, nem
zártról?

Radó Tibor polgármester - Nyitott kerékpártároló lesz.

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Már régóta kértem, ha olyan pályázat lesz, ami egy zárt tároló-
ról szól, akkor ragadjuk meg az alkalmat, mert az iskolának szüksége lenne rá. Ha nyitott lesz, akkor
az iskola őrizhetősége is kétségbe kerül. További problémám, hogy egy délutáni foglalkozás alkalmá-
val is például ráesik egy labda akkor az a műanyag tető be is törhet. A másik, ha meglesz ez a 25
kerékpár, ki fogja viselni a költségeit ha azok elromlanak? Ki tudja azt majd ellenőrizni, hogy jó helyre
került az a bicikli, ott vigyáznak –e majd rá?

Léka János képviselő - Tegnapelőtt láttam ezt a kerékpártolót, hát talán jobb nem is nézni rá. Esztéti-
kailag nem tudom, hogy fogják majd elfogadni. És igenis egy zárt tárolóról volt szó és azt látva mesz-
sze nem lesz zárt. Ehhez még különböző lakatok kellenek, de hát nem művészet itt egy biciklit elvinni.
Szépen le van írva minden, csak éppen az nincs, amit a Magdi felolvasott. Lehet, hogy még a szöget
is meg fogják számolni, hogy hány darab van benne. És ha ez nem úgy van, ki a felelős ezért? Ennek
azért törvényes keretek között kell működnie, de nem tudjuk ki a szervező, ki az összekötő.
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Dénes László képviselő - Decemberben döntöttük el, hogy zárt tárolóra nyújtunk be pályázatot. Nagy
kommunikációs hiány van. Megkérdezném, hogy miért van önerő, arról volt szó, hogy nem lesz. Nincs
hozzá határozat. Továbbá meg kellett volna versenyeztetni a kivitelezést. Nem tudunk semmiről sem-
mit.

Anderkó Attila képviselő - Ennek a kerékpáros pályázatnak másik része az orvosi rendelő. Az milyen
kivitelezésű lenne, ugyanolyan jellegű lesz?

Radó Tibor polgármester - Igen, csak kisebb.

Anderkó Attila képviselő - Ha nyitott lesz azzal megint gondunk lesz, mert akkor az orvosi rendelő
gyakorlatilag átjáró ház lesz.

Radó Tibor polgármester - De még kész sincs a beruházás, nem tudom, honnan látjátok mennyire
lesz nyitott mennyire zárt.

Harcsás Ferenc képviselő - Olyan kérdésem van, hogy akkor az eredeti megvalósítási tervtől elté-
rünk?

Radó Tibor polgármester - Igen.

Harcsás Ferenc képviselő - És ezt jóváhagyták?

Radó Tibor polgármester - Igen.

Harcsás Ferenc képviselő - Ha már jóvá is van hagyva akkor csináljuk már meg legalább normálisan.

<vitatkoznak>

Csábi Jánosné képviselő - Változás-bejelentés mikor lett beadva és kinek? Minden egyes fázis előtt
jelenteni kell, hogyha változtatni akarok. Építési naplót kellett írni?

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Legalább ne kövessünk már el egy olyan hibát, hogy egy nyi-
tott kerékpártárolót az udvar végére rakjunk.

Radó Tibor polgármester - A paraméterkönyv nem engedi, nincs engedélyezve.

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - De így akkor lehetetlenné tesszük a használatát, mert még a
diáknak van ideje bevinni oda a biciklit, de egy tanárnak hogy lenne?

Radó Tibor polgármester - 1 m 15 cm a különbség az eleje és a vége között. Azon kívül úgy akartuk,
csak nem kaptunk rá engedélyt.

Anderkó Attila képviselő - Ez nem logikus, ennyire eltérünk, és ezt pedig már nem engedik meg.

Radó Tibor polgármester - ÁNTSZ véleménye, hogy udvarra nyílhat –e közvetlenül tanterem, ilyet
nem kértünk, de majd írásban tájékoztatva lesz mindenki ezzel kapcsolatban.

Dénes László polgármester - És mi van akkor, ha azt mondja, hogy nem? Mihez kezdünk? Újra fala-
zunk?

Radó Tibor polgármester - Nem tudok erre válaszolni.

<vitatkoznak>

Radó Tibor polgármester - A tanulmányi, szociális háttér alapján és a tanároknál a kerékpárhasználat-
nak a feltételrendszere még nincs teljesen kidolgozva, ez a projektmenedzser illetve a kommunikációs
alvállalkozónak a feladata. Közel egy hónapja van szerződésünk az alvállalkozóval, aki a kommuniká-
ciós részt csinálja, még nem jutottunk el odáig, hogy ez elkészüljön. Fotódokumentáció természetesen
folyamatában készült a Nemzeti és Fejlesztési Ügynökség által megkövetelt formában, tehát az EMIR
rendszeren keresztül a térképtérre is fel vannak töltve. Egy hónapja kötöttünk szerződést egy szegedi
alvállalkozóval, kinek minden végzettsége, szakmai gyakorlata adott ahhoz, hogy ezt a munkát elvál-
lalja. Kaptunk más ajánlatot is az elvégzendő munkának a kivitelezésére, de az túl drága volt. Folya-
matban van mind a vetélkedők, mind a KRESZ oktatása (melyek kötelező elemi a pályázatnak), to-
vábbá a programszervezése is már megvan ugyanis a falunap egy része ez lesz. A változás-
bejelentéssel kapcsolattartónk az Energia Központ részéről Fenyvesi Erika, ő az aki ezeket az ügye-
ket intézi. Változás-bejelentéseink nekünk is vannak, de még a bejáratot nem engedték módosítani.
Nem kell az épületet megkerülni, a kerékpártároló végénél van a bejárat.

Csábi Jánosné képviselő - Akkor ez azt jelenti, hogy hozzájárulnak ahhoz, hogy teljesen másképpen
épüljön, mint ahogy a pályázat előírja.
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Radó Tibor polgármester - Ha jelentjük és megkapjuk rá az engedélyt, akkor van rá lehetőség igen.

Harcsás Ferenc képviselő - És ezt ki döntötte el, hogy ez ilyen legyen?

Radó Tibor polgármester - Eleve a pályázatnak van egy megvalósíthatósági tanulmánya, ebben van-
nak fix dolgok leírva (pályázatíró írta). Azonban elég kevés ideje volt a pályázatírónak, így gyorsan
kellett megcsinálnia, ezért nem is volt olyan sok egyeztetés ezzel kapcsolatban, testületi ülésen meg
megint nem volt egyeztetve, mert szűk határidővel voltak megbeszélések. Ezért is kell eltérnünk a
megvalósíthatósági tanulmánytól, mert nem mindenre gondoltak és nem mindent tudtak megcsinálni.
A tanulmánytól eltérni el lehet, de csak akkor, ha változás-bejelentést adunk és kapunk is rá enge-
délyt.

Harcsás Ferenc képviselő - Sajnos ez a tároló nem pozitív irányba fordult el.

Radó Tibor polgármester - Eleve nem zárt tárolóra lett pályázva. Ez azonban eltér a másik KEOP-
6.2.0A-s pályázattól, ami előtte volt, abban lehet, hogy zárt tárolóról volt szó, de ebben biztos nem.

Harcsás Ferenc képviselő - Jó rendben, de ha már eltértünk meglehetett volna normálisan csinálni.

<vitatkoznak>

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Ha tudom, hogy nem zárt lesz, meg sem szavazom, mert ez
nem azt fogja adni, amit szerettünk volna.

Dénes László képviselő - Mondtuk volna helyette, hogy köszönjük szépen erre a munkára nincs szük-
ségünk. Azonkívül voltak változás-bejelentések, akkor minden át lett költségelve, igaz? Ezekről nem
tudunk megint semmit. Tájékoztatni kellett volna már megint a képviselőtestületet. Ráadásul most
olvasom, hogy van benne önerő, én nem emlékszem, hogy szavaztunk volna meg hozzá önerőt, nem
értem.

Radó Tibor polgármester - Akkor folytatnám tovább, ha megengeditek. A kerékpár sérülései és annak
költsége mind a tulajdonost fogja terhelni, a bérleti szerződés aláírásakor felelősséget kell a bérlőre
hárítani természetesen, de ennek kidolgozása is folyamatban van. De biztosan lesz olyan költség is
ami az önkormányzatot terheli.

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Azt szeretném kérni, ha most kerül kidolgozásra, javasolnám,
hogy ne havi váltás legyen, mert azt a rengeteg papírmunkát eredményez majd és azt senki se fogja
tudni elvégezni. Az egy igen komoly papírmunka.

Radó Tibor polgármester - Péter hozott közben nekem egy kivonatot a 195/2010 testületi határoza-
tunkról, mely kimondja, hogy az önerő 5 % vagyis saját forrás 500.000 Ft. Ezt a döntést a képviselő-
testület hozta meg. A megvalósíthatósági tanulmányban némileg kevesebb szerepel, nem érték el a
teljes összeget, 483.000Ft. önerő lett végül a pályázatba.

Dénes László képviselő - Elnézést erről elfelejtkeztem. Akkor kérdezném, hogy ez a 2011-es költség-
vetésbe ez hol szerepel?

Radó Tibor polgármester - Én úgy tudom, hogy ez be lett tervezve.

Dr. Sarkadi Péter- Tartalékalapban szerepel.

<vitatkoznak>

Léka János képviselő - Ez a pályázat elkészült vagy mondhatnám én úgy is, hogy nem. De ennek
akkor is kellene azt tartalmaznia, hogy ha tönkremegy ki lesz érte a felelős.

Radó Tibor polgármester - A megvalósíthatósági tanulmány te elolvastad,Jani? Arról beszélsz most,
hogy hol vannak leírva a lépések.

Léka János képviselő - Nem, mert nem kaptuk meg.

Radó Tibor polgármester - Bármikor elolvashattad volna, csak be kellett volna jönnöd ide a hivatalba.

Harcsás Ferenc képviselő - Itt nem ez a baj. Mi lesz akkor, ha ez a kerékpártároló nem nyeri el az
emberek tetszését?

Radó Tibor polgármester - Te mondtad, hogy nem is láttad.

Harcsás Ferenc képviselő - Nem láttam ez tény.



5

Léka János képviselő - Semmi baj, tartsunk szünetet, átmegyünk és megnézzük. Ez lenne a legtisz-
tább.

Radó Tibor polgármester - Egy félkész beruházást fogunk látni.

Léka János képviselő - Teljesen mindegy, ami ott van, azt már nem lehet elmozdítani.

Radó Tibor polgármester - Építési napló, igen természetesen készült, része a kivitelezésnek. Van is
nálam másolatban néhány másolat.

Dénes László képviselő - Még egyszer megkérdezem, változás-bejelentés hány darab lett beadva,
hogy fogadták el azokat.

Radó Tibor polgármester - Ezekről pontos tájékoztatást nem tudok adni. Ez elég nagy pályázat ahhoz,
hogy tudjak azonnal mindent itt helyben.

Csábi Jánosné képviselő - Ki a projektmenedzser?

Radó Tibor polgármester - Név szerint nem fogom elmondani.

Csábi Jánosné képviselő - Akkor zárt ülésen csak tudnunk kellene mindenről.

Radó Tibor polgármester - Ti kértétek, hogy kábel tv-s közvetítés legyen.

Csábi Jánosné képviselő - És azt se lehet tudni, hogy ki a kapcsolattartó a pályázatíró részéről?

Radó Tibor polgármester - Az előbb olvastam fel: Fenyvesi Erika, Energiaközpont.

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Javaslom, hogy tartsunk egy 5 perc szünetet, megnézzük és
visszajövünk, és ha van még valami megbeszéljük.

Csábi Jánosné képviselő - Én azért csak szeretném tudni, hogy ki a projektmenedzser, az alvállalko-
zó, a környezetvédő szakértő, a pénzügyi tanácsadó és a rendezvényszervező.

Radó Tibor polgármester - De ezt nyilvános ülésen nem fogom elmondani.

Dénes László képviselő - De ez mind a beruházás nyilvános részei.

Radó Tibor polgármester - Az alvállalkozó nem is lehet titok és nem is az. Ez a tájékoztatóba is benne
van, megkaptátok.

<vitatkoznak>

Radó Tibor polgármester - Javaslom, hogy tartsunk egy 5 perc szünetet, sétáljunk át az iskolába,
ahogy a képviselők már javasolták és menet közben elmondok mindent a személyekről.

SZÜNET

Radó Tibor polgármester - Térjünk vissza napirendi pontunkhoz, és ha lehet, akkor folytassuk.

Harcsás Ferenc képviselő - Megerősödött bennem, hogy így ebben a formában ez hosszabb távon
nem fog működni. A tető eléggé sarkalatos pontja az egésznek. Ilyet senki nem rak fel tetőre. A tető-
választási lehetőség volt, akkor ezt ki döntötte le? Nyilván nem pitvarosi, de akkor is tudnunk kellett
volna róla, ráadásul, ha meg van rá a pénz miért nem lehetett normálisan megcsinálni?

<vitatkoznak>

Csábi Jánosné képviselő - ÁNTSZ állásfoglalását fogjuk kérni, továbbá minden egyes fázis előtt a
projektmenedzsernek kellett beadnia változás-bejelentést. Akkor csak tudunk róla valamit.

Radó Tibor polgármester - Elektronikus formában voltak jelentések, ezekre mind kaptunk is választ.

<vitatkoznak>

Radó Tibor polgármester - Írásban tájékoztatva lesz mindenki. Határozat vagy javaslat esetleg?

Dénes László képviselő - Javaslat: a képviselőtestület által kezdeményezett rendkívüli testületi ülés
folyamán a polgármester lényeges kérdésekre nem tudott választ adni a képviselőtestület részére.

Radó Tibor- Elhangzott egy határozati javaslat. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon. (5 igen, 1 nem,
1 tartózkodás)
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A képviselőtestület 5 igen 1 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Tájékoztatás kérése a KEOP6.2.0A09-2010-0165 kódszámú „Hivatásforgalmú kerékpáros
közlekedés infrastrukturális feltételeinek javítása Pitvaros Községben” című pályázatról.

165/2011.(VIII.11.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete megállapítja, hogy a polgármester
a KEOP6.2.0A09-2010-0165 kódszámú „Hivatásforgalmú kerékpáros közlekedés inf-
rastrukturális feltételeinek javítása Pitvaros Községben” című pályázatra vonatkozóan
feltett lényeges kérdések vonatkozásában a testület részére nem tudott választ adni.

Radó Tibor polgármester - Testületi ülést lezárhatjuk?

Léka János képviselő - Nekem annyi kérésem van, hogy a következő testületi ülésen át kellene tekin-
tenünk a költségvetésünket. Át kell nézni az ÖNO működését, a kifizetéseket, hány ember dolgozik,
mert ha így haladunk be fog köszönni a csőd hamarosan. Javaslom, hogy ezt készítsétek el, mert a ti
kezetekben van az, hogy hány emberre van szükség, szükség van –e annak az épületnek a fenntar-
tására.

Radó Tibor polgármester - Következő testületi ülésen napirendi pontként fog ez szerepelni.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – nem tudom vállalni az előkészítését a következő testületi ülésre, mivel
most kezdődnek a szabadságolások, be kell vinni a zárást és az ÖNHIKIT is elő kell készíteni.

Léka János képviselő – nem annyira részletesen gondoltam a kidolgozást.

Miután további kérdés, észrevétel nem merült fel a polgármester megköszönte a részvételt és az ülést
bezárta.

Kmft.

Radó Tibor Dr. Sarkadi Péter
polgármester körjegyző

Harcsás Ferenc Léka János
jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő


